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Voorwoord 
Op 6 januari 2017 meldde mijn ochtendkrant: “Nederlandse sloten slibben dicht door exo-
tische planten”. Op radio en televisie werd er die dag in nieuwsrubrieken en journaals ook 
aandacht aan besteed. 
Het toeval wil dat het thema van deze In de Branding het onderwerp “exoten” is. De redactie 
is er al maanden mee bezig. Er bestaat een heuse Nieuwsbrief Exoten, waarin de KNNV par-
ticipeert. Het onderwerp is actueel en kan vanuit verschillende invalshoeken worden belicht. 
We hopen daar met dit nummer in geslaagd te zijn. 

Piet Mout vraagt zich af wat een exoot is en wanneer een exoot bestreden moet worden. 
Wie maakt het beleid? Is er eigenlijk wel sprake van beleid, en zo ja, is dat eigenlijk wel goed 
doordacht? Je kunt je zelfs afvragen wanneer een exoot geen exoot meer is. Het blijkt een 
weerbarstig onderwerp te zijn. 
Tom van Wanum staat stil bij de halsbandparkiet, een fraaie vogel die van hem eigenlijk niet 
zo hoeft. Hij kijkt ook nog naar de exoten onder de vissen die via onze rivieren in flinke aantal-
len ons land weten te bereiken. De karper werd 500 jaar geleden al in Nederland geïntrodu-
ceerd. Katie v.d. Wende gaat het strand op en treft daar ook de nodige exoten aan. Bestrijding 
van die exoten blijkt helemaal niet zo eenvoudig. Jan Alewijn Dijkhuizen bespreekt het konijn, 
dat ooit in Nederland werd geïntroduceerd, een plaag leek te worden, bijna ten onder ging en 
wiens terugkeer nu weer met vreugde wordt begroet. Het kan verkeren, nietwaar? 
Voorne blijkt overigens een plek te zijn waar de victorie van exoten nog wel eens wil begin-
nen. Het landgoed Strypemonde blijkt daarbij een hotspot te zijn. Jacqueline van Hoey Smith 
beschrijft hoe de wijngaardslak hier werd uitgezet. Inmiddels komt de slak hier massaal tot 
aan het Breede Water en de Stekelhoek voor. Ook de Canadese gans werd hier geïntrodu-
ceerd. Het eerste paartje in ons land broedde op Strypemonde. In mijn artikel beschrijf ik 
hoe de soort zich vervolgens over heel Nederland verspreidde. De provincie Zuid-Holland 
beschouwt de soort inmiddels als een ongenode gast en streeft ernaar deze ganzensoort “te 
minimaliseren”. Duizenden vogels worden afgeschoten. Piet Mout tot slot belicht het onder-
werp vanuit een geheel andere hoek: de kat. In Amerika woedt een flinke polemiek over onze 
huisvriend. Het dier vormt een ware plaag en zou met kracht bestreden moeten worden. 
Inmiddels staat de kat ook in ons land op de agenda. De jacht op verwilderde huiskatten in 
natuurgebieden is echter recent afgeschaft. 
Een geheel ander onderwerp van financiële aard: het heeft de belastingdienst onlangs 
behaagd onze afdeling de ANBI-status te geven. U kunt ons vanaf nu op fiscaal aantrekkelijke 
wijze steunen, schenkingen doen of uw reiskosten aftrekken. We informeren u binnenkort via 
de Nieuwsbrief.

Op 23 februari 2017 zal tot slot de ALV worden gehouden. Het bestuur zal dan het Beleids-
plan voor de komende vier jaar presenteren. Twee pop up lezingen staan dan ook op het 
programma. Na de pauze houdt Leo Linnartz van ARK Natuurontwikkeling een lezing over 
het onderwerp “Natuurontwikkeling, begrazing in de kustregio”. Een mooi programma dus. 
Komt u allen!
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